

Forests without Borders Update

Following is a first cut at a 1-page promotional description of our new Forests without Borders program. Please provide any comment to admin@cif-ifc.org. Your input is welcome!

Forests without Borders *You plant a tree... And we also will plant a tree... Together we will grow a community!*

Background: *Forests without Borders* is planned to be a non-profit charitable program operated by the Canadian Institute of Forestry. *Forests without Borders* will work with existing non-government organizations to deliver the skills, knowledge and tools that enable poor communities around the world to meet their challenges related to restoring their forests and the many benefits people obtain from their forests. The scarcity of resources such as fuel (wood), food crops and water results in a cascade of problems that undermines human security and health.

Forests without Borders Mission: Helping to improve the natural and human condition in communities locally and around the world...

Goal: To help communities achieve long-term sustainable use of their basic natural resources

Objectives: To restore, repair and sustain (damaged) local ecosystems through afforestation, reforestation and the promotion and use of good forestry practices

- To ensure a safe and dependable supply of fresh water for all community inhabitants
- To guarantee a sustainable supply of wood fibre for basic human needs (heating, food and cooking)
- To help people improve their understanding of the value and ecological processes of trees and forests

CIF/IFC members possess knowledge in forest ecosystems, facilitation and consensus-building and managing

small businesses. *Forests without Borders* enables Institute members to help communities to reduce poverty, restore ecosystems and increase their understanding of the sustainable use of forests and water.

For more information: www.cif-ifc.org or www.cif-ifc.org/forests_without_borders.

Fund-raising: Funds for *Forests without Borders* are raised through donations, special events, and the direct sale of World Clean Air Forest—clean air globes and the sale of international handicrafts obtained by members of the Institute.

For more information or if you would like to contribute, please contact: Email: mmeade@cif-ifc.org or Phone: 705-744-1715 ext. 595

Forêts sans frontière : Dernières nouvelles

Ce qui suit a été reproduit sous forme d'une page de description promotionnelle de notre nouveau programme Forêts sans frontière. Veuillez acheminer vos commentaires à : admin@cif-ifc.org. Toute suggestion sera la bienvenue!

Forêts sans frontière *Vous plantez un arbre... Et nous planterons également un arbre... Ensembles, nous ferons croître une communauté!*

Contexte : *Forêts sans frontière* a été élaboré sous la forme d'un programme d'aide à but non lucratif géré par l'Institut forestier du Canada. *Forêts sans frontière* collaborera avec les organisations non gouvernementales en place afin de transmettre des habiletés, des connaissances et des outils pour aider les communautés démunies du monde entier à faire face au défi de restaurer leurs forêts et d'en retirer à nouveau des bénéfices. La rareté de certaines ressources comme le bois de foyer, les fruits et légumes et l'eau entraîne une multitude de problèmes qui minent la sécurité des gens et la santé humaine.

Mission de Forêts sans frontière : Aider à améliorer l'état naturel et la condition humaine des communautés sur une base locale et à l'échelle internationale.

But : Aider les communautés à atteindre un niveau durable d'utilisation à long terme de leurs principales ressources naturelles.

Objectifs : Restaurer, réparer et maintenir les écosystèmes locaux (endommagés) par l'entremise du boisement, du reboisement et de la promotion et l'utilisation de bonnes pratiques forestières

- Assurer un approvisionnement sécuritaire et fiable d'eau potable à tous les membres de la communauté
- Garantir un approvisionnement en fibre de bois répondant aux besoins de base de la communauté (bois de chauffage et la cuisson des aliments)
- Aider les gens à mieux comprendre la valeur et les processus écologiques des arbres et des forêts
- Les membres de l'Institut forestier du Canada maîtrisent les connaissances reliées aux écosystèmes forestiers,

peuvent faciliter et établir des consensus et gérer de petites entreprises. *Forêts sans frontière* permet aux membres de l'Institut d'aider les communautés à réduire la pauvreté, à restaurer les écosystèmes et à accroître leur compréhension de l'utilisation durable des forêts et de l'eau.

Pour de plus amples informations : www.cif-ifc.org ou www.cif-ifc.org/forests_without_borders.

Levée de fonds : Le financement de *Forêts sans frontière* est réalisé au moyen de dons, d'événements spéciaux et de la vente de globes d'air pur du World Clean Air Forest et de la vente d'objets d'artisanat international recueillis par les membres de l'Institut.

Pour plus d'information ou pour apporter une contribution veuillez communiquer à l'adresse suivante : courriel : mmeade@cif-ifc.org ou téléphone : 705-744-1715 poste 595.